

Surface Technology GERMANY

Internationale Fachmesse für Oberflächentechnik
International Trade Fair for Surface Technology

5 – 7 May 2026

Stuttgart • Germany

surface-technology-germany.de/en

Anmeldung /
Registration:



Experience the surface of tomorrow

Surface
Technology
GERMANY



Experience the surface of tomorrow

As a cross-sectional technology, surface technology is at home in all industries. These include the automotive industry, metalworking and processing industry, mechanical engineering, aerospace, electronics, medical technology and many more.

Trade visitors are looking for efficient solutions and partnerships for their various requirements across all materials and technologies and will find what they are looking for.

Display Categories

- Electroplating
- Surface treatment
- Coating materials
- Industrial plasma and laser-based surface treatment
- Thermal spraying
- Abrasive blasting
- Measuring, testing and analysis
- Pre-treatment
- Cleaning
- Environmental engineering and supply systems
- Nano and microtechnology
- Services

Participation options and prices

Whether you register a stand area with or without stand construction, everything is possible at SurfaceTechnology GERMANY. Find the perfect stand construction package for your presentation.



Calculate your participation in our shop.

Good to know about our visitors

- Round 4,000 visitors, 96 % of whom were trade visitors (around 32 % from abroad)
- 34 % top management, 73 % from the industry
- Sectors including e.g.:
Metal and processing industry, automobile constructions, mechanical engineering, plant and equipment engineering, electrical industry, medical technology, aerospace industry, plastics industry, precision engineering, jewellery industry



Experience the surface of tomorrow

Als Querschnittstechnologie ist die Oberflächentechnik in allen Branchen zu Hause. Dazu zählen unter anderem die Automobilindustrie, Metallbe- und verarbeitende Industrie, Maschinenbau, Luft- und Raumfahrt, Elektronik, Medizintechnik und viele mehr.

FachbesucherInnen suchen hier material- und technologieübergreifend gezielt nach effizienten Lösungen und leistungsfähigen Partnern für ihre unterschiedlichen Anforderungen und werden fündig.

Beteiligungsmöglichkeiten und Beteiligungspreise

Ob Sie eine Standfläche mit oder ohne Standbau anmelden, auf der SurfaceTechnology GERMANY ist alles möglich. Finden Sie das richtige Standbaupaket für Ihren Auftritt.



Kalkulieren Sie Ihre Beteiligungskosten im Shop.

Ausstellungsthemen

- Galvanotechnik
- Oberflächenbehandlung
- Beschichtungsmaterialien
- Industrielle Plasma- und Laseroberflächentechnik
- Thermisches Spritzen
- Strahltechnik
- Analyse-, Mess- und Prüftechnik
- Vorbehandlung
- Reinigung
- Umweltschutz und Versorgungstechnik
- Nano- und Mikrotechnologie
- Dienstleistungen

Wissenswertes über unsere FachbesucherInnen

- rund 4.000 Besucher, davon 96 % Fachbesucher (rund 32 % aus dem Ausland)
- 34 % Anteil Top-Management, 73 % aus der Industrie
- Branchen u. a.:
Metall- und verarbeitende Industrie, Automobilbau, Maschinenbau, Anlagen- und Apparatebau, Elektroindustrie, Medizintechnik, Luft- und Raumfahrt, Kunststoffindustrie, Präzisions- und Feinwerktechnik, Schmuckindustrie

Das erwartet Sie!

ZVO-Gemeinschaftsstand

Der ZVO-Gemeinschaftsstand ist eine Chance für große und kleine Unternehmen der Galvano- und Oberflächentechnik und der industriellen Teilereinigung, die ihre Produkte und Dienstleistungen in einem werbewirksamen Rahmen präsentieren möchten.



Gemeinschaftsstand Prozesskette Oberflächentechnik

Im Vordergrund steht die Darstellung diverser Oberflächeneigenschaften und Beschichtungen, welche die Vorzüge in unterschiedlichsten Anwendungen darstellen. Ein weiterer Schwerpunkt ist im kommenden Jahr der Themenkomplex der Digitalisierung im Sinne von Industrie 4.0 in der Galvanotechnik mit deren positiven Ergebnissen zur Einsparung von Energie- und Ressourcen und Aufrechterhaltung einer sicheren Arbeitsumgebung für die Mitarbeiter sowie die Nutzung von Elementen der KI für die Prozesssteuerung oder Verbesserung von Beschichtungen.

Innovation Hub Oberflächentechnik

Mit neuen technologischen Innovationen in der Oberflächentechnik fit für die Zukunft: Automatisierung, Digitalisierung und Effizienzsteigerung heißen die Schlagworte, um wachsendem Kostendruck und Fachkräftemangel zu begegnen. Auf der Fläche des neuen Innovation Hub zeigen Anbieter branchenübergreifend vielfältige Lösungsansätze – vom Einsatz intelligenter Industrieautomation, innovativen kollaborierenden Robotern, In-Line Messtechnik und Softwaresysteme bis hin zur Einbindung von KI.

VDMA OPC: Digitalisierung

VDMA-Experten informieren über Schwerpunktthemen und aktuelle Entwicklungen der Branche. Hierbei stehen Digitalisierung, die EU Maschinensicherheitsnormung zur Harmonisierung zur EU Maschinenverordnung sowie LABS-Konformität im Fokus.





STG.ExpertForum

Wissen weitergeben und Awareness für Unternehmen, Produkte und Lösungen generieren – unter den nationalen wie internationalen FachbesucherInnen hat das Fachforum einen hohen Stellenwert und wird zielgerichtet für die Lösungsfindung bestehender Herausforderungen besucht. Nutzen Sie die Chance und bewerben sich für einen Vortrag/ eine Produktpräsentation und bauen so Ihren Kundenkreis weiter aus.

Fachliche Koordination:



In Zusammenarbeit mit:



Verleihung des Stuttgarter Oberflächentechnik-Preises „DIE OBERFLÄCHE“

Auch in 2026 wird wieder der renommierte Stuttgarter Oberflächentechnik-Preis „DIE OBERFLÄCHE“ für innovative Anwendungen und Technologien innerhalb aller Disziplinen der Oberflächentechnik vergeben. Die Preisverleihung findet am ersten Messttag im STG.ExpertForum statt. Die Bewerbungsphase beginnt im Herbst 2025.



Weitere Informationen
finden Sie hier!

That is what you can expect!

ZVO joint stand

The ZVO joint stand is an opportunity for all large and small companies in the electroplating, surface treatment and industrial parts cleaning sectors who want to present their products and services in a promotional setting.



Joint stand Process Chain Surface Technologies

The focus will be on the presentation of various surface properties and coatings that demonstrate the benefits in a wide range of applications. Another focus in the coming year will be the topic of digitalization in the sense of Industry 4.0 in electroplating technology with its positive results for saving energy and resources and maintaining a safe working environment for employees, as well as the use of elements of AI for process control or improving coatings.

Surface Technology Innovation Hub

Fit for the future with new technological innovations in surface technology: automation, digitalisation and increased efficiency are the buzzwords to counter growing cost pressure and a shortage of skilled workers. At the new Innovation Hub, suppliers will be showcasing a wide range of solutions across all sectors – from the use of intelligent industrial automation, innovative collaborative robots, in-line measurement technology and software systems to the integration of AI.

VDMA OPC: Digitalisation

VDMA experts provide information on key topics and current developments in the industry. The focus will be on digitalisation, EU machine safety standardization for harmonization with the EU Machinery Regulation and LABS conformity.





STG.ExpertForum

Share your knowledge and create awareness for your company with your products, innovations and solutions. The Expert Forum is highly valued by national and international trade visitors and is attended specifically to find solutions to existing challenges. Take the opportunity to apply for a lecture/product presentation and expand your customer base.

Technical coordination:



In collaboration with:



Presentation of the Stuttgart Surface Technology Award "DIE OBERFLÄCHE"

In 2026, the well-known Stuttgart Surface Technology Award "DIE OBERFLÄCHE" will once again be presented for innovative applications and technologies within all disciplines of surface technology. The award ceremony will take place on the first day of the trade fair in the STG.ExpertForum. The application phase begins in fall 2025.



Find further
information here!



Deutsche Messe

Deutsche Messe
Messegelände
30521 Hannover
Germany



Das gesamte Team der SurfaceTechnology GERMANY
steht Ihnen für Fragen gerne zur Verfügung.



*The entire SurfaceTechnology GERMANY team will
be happy to answer any questions you may have.*